我們的特色 Our Features

專業一對一藥物諮詢

Professional One-to-one Medication Consultations

港大計區藥劑師與你單獨傾談, 提供個人化及詳盡解答 Individual consultation with **HKUMed Community** Pharmacists provide a personalised and in-depth



擁有跨專業的醫療團隊

Interprofessional Healthcare Team

港大社區藥劑師與香港大學醫療 系統臨床中心的專科醫生及護士 攜手合作,提供一站式醫療服務 Collaboration with specialist doctors and nurses from HKU Health System Clinical Centre in providing one-stop healthcare services



設有兩間獨立諮詢室

Two Private Consultation Rooms

私隱度高,讓你在舒適及保密 的環境下,放心向藥劑師提出 仟何健康及用藥疑問 Secure both privacy and confidentiality for any health and medication consultations



培訓熱心藥劑學生

Training of Enthusiastic Pharmacy Students

港大社區藥劑師親身教導藥劑學 生,培育下一代藥劑師,致力為 你服務

On-site training of Pharmacy students by HKUMed Community Pharmacists to nurture the next generation pharmacists who are devoted to serve



主要服務對象 Main Target Customers

我們歡迎公眾到訪。

由於位處瑪麗醫院旁的港大醫學院校園,因此我們的主要服務 對象為瑪麗醫院病人、香港大學教職員及學生。

We are open to the general public.

We are located on Sassoon Road HKUMed campus next to Queen Mary Hospital, therefore our main target customers will be QMH patients, and HKU staff and students.



我們的服務 Our Services



憑醫生處方配藥 **Prescription Dispensing**

處方藥物的常見例子有

三高藥物(高血壓、高膽固醇及高血糖)、

心臟病及中風藥物、抗生素等

Common prescription-only medications include Medications for treating high blood pressure, high cholesterol, diabetes,

heart disease and stroke, and antibiotics, etc.

如需配處方藥物,歡迎 WhatsApp 藥劑師查詢

Feel free to WhatsApp our Pharmacists if you would like to purchase prescription-only medications



請攜帶有效的處方前來配藥,樣本如下:

Please bring a valid prescription for dispensing, samples as follows:

政府處方

Hospital Authority Prescription



私家醫生處方

Private Prescription





藥劑師小病小痛管理服務 Minor Ailment Service by Pharmacists

即使你沒有處方也可到訪藥房。我們的藥劑師可以解答你健康 相關的問題,例如:

You do not need a prescription to interact with the pharmacy. You could talk to our pharmacists if you have any health concerns, for example:



旅行藥物

腸胃不適

Indiaestion

暈車暈船 **Motion Sickness**

Travel Medications











健康護理產品/儀器 Healthcare Products / **Monitoring Devices**

血糖/血壓計 Blood Glucose / **Blood Pressure** Monitors



傷口護理 **Wound Care Products**



營養產品 Nutritional **Products**



保健品 Supplements



社區藥房會顯示「Rx」標識 A community pharmacy will display "Rx" logo



由計冊藥劑師主理

Have a registered pharmacist on duty

你可以手持醫生處方到社區藥房配藥,亦可向藥劑師諮詢 小病痛的建議並共同制定合適的治療方案,及查詢有關用 藥及健康產品的疑問

You could visit the pharmacy with or without a prescription. Pharmacists will give suggestions on your minor ailments and devise a treatment plan with you. You can also seek professional medical advice, especially on enquiries about medications and health products.



- 建立可持續的教學社區藥房 Develop a **sustainable** teaching community pharmacy model
- 培育下一代的社區藥劑師 Nurture future community pharmacists
- 促進跨專業服務,為病人提供更全面的護理 Facilitate interprofessional health services to provide comprehensive care
- 確保護理服務連貫性,致力提升病人的生活質素 Ensure continuity of care in the community to improve quality of life of patients
- 推動實踐研究,發揮社區藥房服務的重要作用 Use practical research to substantiate the importance of community pharmacy services





香港薄扶林沙宣道 3 號學術樓 2 樓 250-254 室 (經天橋連接瑪麗醫院)

Room 250-254, 2/F, Academic Building, 3 Sassoon Road, Pokfulam, Hong Kong (Footbridge linking to Queen Mary Hospital)

型 巴士 Bus no.: 4, 4X, 7, 30X, 37A, 40, 40M, 71,

90B, 91, 970, 970X, 973, A10 小巴 Minibus no.: 22, 22S, 22X, 23, 31, 31X

② 小巴 Minibus no.: 8, 28 註:資料以巴士公司最新公佈為準。

Note: Updated information is subject to the announcement of bus companies.



HKUMed Community Pharmacy

香港大學社區藥房

Pharmacy 藥房





開放時間 Opening Hours

星期一至五 Monday to Friday 10:00am - 1:00pm; 2:00pm - 6:45pm

星期六、日及公眾假期休息 Closed on Saturdays, Sundays & Public Holidays



甚麼是 社區藥房? What is a community pharmacy?

香港大學社區藥房 **HKUMed Community Pharmacy**

香港大學社區藥房於 2024 年創立, 位於瑪麗醫院旁邊的港大醫 學院校園。本藥房由港大醫學院藥理及藥劑學系的藥劑師主理 亦是全港首間大學營運的教學社區藥房。我們致力於提供專業 及創新的臨床及社區藥房服務,加強跨專業研究與教育及推廣 基層醫療。

HKUMed Community Pharmacy is established in 2024 and is managed by Pharmacists from the Department of Pharmacology and Pharmacy of HKUMed. We are the first university teaching community pharmacy in Hong Kong, which is located on HKUMed Campus next to Queen Mary Hospital (QMH). Our goal is to promote innovative interprofessional teaching, research and service models, and to strengthen the role of pharmacists in primary healthcare in Hong Kong.